

Curriculum Vitae

Name : Qusai AbdAllah Mahmoud Ibrahim
Address : Nablus, West Bank, Palestine.
Nationality : Palestinian.
Marital status : Married
Date of Birth : 15/12/1981
Profession : Ph.D. in Social Work
Mobile No. : + 972 5 98234883 Home: + 972 9 2327479
E-mail : qusai.ibrahim@pass.ps / qa1112@fayoum.edu.eg

Education:

2011 – 2013:

- Ph.D. in Social Work, fields of Social Work, Faculty of Social Work, Fayoum University, Egypt.

2010 – 2011:

- Ph.D Preliminary, Major in fields of Social Work, Faculty of Social Work, Fayoum University, Egypt.

2006 – 2008:

- Master of Social Studies, Department of Social Studies, Institute of Arab Research and Studies, Egypt.

2005 – 2006:

- Higher Diploma in Social Studies, Department of Social Studies, Institute of Arab Research and Studies, Egypt.

2000 – 2004:

- Bachelor of Social Work, Faculty of Social and Family Development, Al-Quds Open University, Nablus.

Skills:

- Very good in Microsoft office.
- Professional in writing researches.
- Holds TOEFL.
- Holds ICDL.

Practical Experience:

Jan 2016 – Until now:

- Assistant Professor, Part Time, Master in Social Work Program, Al-Quds University. Al-Quds.

Feb 2015 – Until now:

- Assistant Professor, Full Time, Faculty of Humanities and Sciences Security, AL-Istiqlal University. Jericho

Feb 2009 – June 2014:

- Assistant Professor, Faculty of Social and Family Development, Al-Quds Open University. Nablus.

Jan 2010 – Nov 2010:

- School Social Worker, Ministry of Education and Higher Education, Directorate of Education, Nablus.

Feb 2007- June 2009:

- Social Worker, Department of Relief and Social Services, UNRWA (United Nations Relief and Works Agency), Nablus area.

Published Scientific Research:

- Ibrahim, Q. A. (2010). "The problems of the elderly in the Palestinian society "*Umm Al-Qura University Journal of Social Sciences*, Vol, 2, No, 1, p. 169 -192, https://uqu.edu.sa/files2/tiny_mce/plugins/filemanager/files/admins/page114761/7.pdf
- Ibrahim, Q. A. (2011). Standards Quality of Social Worker's Performance "*Umm Al-Qura University Journal of Social Sciences*, Vol, 3, No, 1, - January 2011, p. 225 -282, https://uqu.edu.sa/files2/tiny_mce/plugins/filemanager/files/admins/mjalat/ejtemay/7.pdf
- Ibrahim, Q. A. (2014). Towards a proposal for the Roles of the Professional Practice Specialist for the International Social Work in the field of Social Welfare for Palestine Refugees, *Journal of Al-Quds Open University for Research and Studies*, No, 32, Part 1, 2014. <http://www.qou.edu/arabic/index.jsp?pageId=207>
- Ibrahim, Q. A., Hassan, M. A. & Ali, B. S. (2014). Evaluating the Professional Practice of International Social Work vis-à-vis Confronting Obstacles that Limit the Palestine Refugees' Benefit from Social Welfare Services, *An-Najah National University Journal for Research (Human Sciences)*, Vol, 28(3), 2014. <https://scholar.najah.edu/ar/journal/>
- Ibrahim, Q. A. (2015). Obstacles encountering welfare services to Palestine refugees and strategies to overcome them: A Social Work Perspective, *Jordan Journal of Social Sciences*, the University of Jordan, Vol, 8, No, 2. <http://journals.ju.edu.jo/JJSS>
- Ibrahim, Q. A. (2016). Glocalization and International Social Work Education: A Comparative Study of Palestine, Jordan, Saudi Arabia, Oman, Yemen, Egypt, Libya and Morocco, Accepted, *International Social Work Journal*, UK.
- Ibrahim, Q. A. (2016). Social work education in Arab universities and educators' perceptions, under publication, *Social Work Education*, UK.
- Ibrahim, Q. A., et al, (2016). Obstacles of Social Work Education Programs Across National Borders in the Arab Universities: Students' Perspective; A comparative study of Palestine, Jordan, Iraq, Kuwait, Saudi Arabia, Oman, Yemen, Egypt, Libya and Morocco, Under preparation. A joint research with twenty-one professors in social work.

Scientific Books Published:

- Ibrahim, Q. A. (2015). *Glocalization and International Social Work: Concepts – Principles – Education – Practice*, Dar Al-Shorouk for Publishing and Distribution, Jordan.
- Ibrahim, Q. A. (2016). *Professional Practice of International Social Work in the field of Social Welfare for Refugees*, Dar Al-Shorouk for Publishing and Distribution, Jordan.

Training Courses:

Training:

February 2010

- ➔ Course in drug prevention and intervention in cases indicative of abuse and addiction – (21) hours of training. Ministry of Education and Higher Education, Directorate of Education - Nablus.

Training:

February 2007 – June 2009

- ➔ Training courses during work (communication and networking, writing professional reports, professional ethics, teamwork, preparation for home visits, gender) - (88) hours of training. UNRWA (United Nations Relief and Works Agency) - Nablus area.

Training:

March 2008

- ➔ Course in models the contemporary practice of social work with the elderly, Faculty of Social Work, Helwan University. Cairo.

Training:

October 2007 – November 2007

- ➔ Course in family counseling - family, with (36) hours of training. Union of social workers and psychologists Palestinians.

Training:**April 2004 – July 2004**

- ➔ Course in the area of activating and strengthening the role of youth in the process of reform in Palestinian institutions and civil society at (60) hours of training. Palestinian Center community resolves conflicts.

Training:**January 2004 – March 2004**

- ➔ Course in the rehabilitation of people with special needs by CBR (90) hours of training. Palestinian Medical Relief.

Training:**September 2003 – October 2003**

- ➔ Course in the area of psycho-social intervention by CBI (30) hours. YMCA.

Scientific Conferences:

- ➔ Ibrahim, Q. A. (2009). Social Work in Palestine: the reality and the desired, paper entitled: "*Standards Quality of Social Worker's Performance*". AL-Quds Open University, Palestine.
- ➔ Ibrahim, Q. A. (2011). The role of social work in the Palestinian society, paper entitled: "*The Problems of the Elderly People and a Social Work Proposal vis-à-vis confronting These Problems*". An-Najah National University, Palestine.
- ➔ Ibrahim, Q. A. (2016). Conference on Higher Education in the Arab World: Towards the Global Competitiveness, paper entitled: "*The Effectiveness of Social Work Education Programs Outcomes across National Borders in the Arab Universities*", Faculty of Education. University of Jordan, Jordan.

Languages:

	Speaking	Reading	Writing
Arabic	Mother Tongue	Mother Tongue	Mother Tongue
English	Good	V. Good	V. Good

References:

	Reference Name	Position	Address
1	Prof. Dr. Zeinab El-Bahi	Professor in Fields of Social Work Department, Faculty of Social Work	Fayoum University, Egypt Mobile: 00201003889015 zmb00@fayoum.edu.eg
2	Prof. Dr. Abd Al Aziz Mokhtar	Professor in Planning and Development Department, Faculty of Social Work	Fayoum University, Egypt Mobile: 00201222390851 azizmokhtar@lycos.com
3	Prof. Dr. Mostafa Hassan	Professor in Fields of Social Work Department, Faculty of Social Work	Fayoum University, Egypt Mobile: 00201001483837 drmostafahassaan2000@yahoo.com
4	Prof. Dr. Yousef Diab Awwad	Director of Nablus branch, AL-Quds Open University, Palestine	AL-Quds Open University Mobile: 00972599671905 yawwad@qou.edu
5	Mr. Bilal Salama	Director of the Center for Community Service, Palestine	An-Najah National University Mobile: 00972599256716 bilal_hs@yahoo.com

السيرة الذاتية

قصي عبد الله محمود إبراهيم

نابلس، الضفة الغربية، فلسطين

فلسطيني

متزوج

1981/12/15

+ 972 9 2327479

qa1112@fayoum.edu.eg

qusai.ibrahim@pass.ps

الإسم:

العنوان:

الجنسية:

الحالة الاجتماعية:

تاريخ الميلاد:

هاتف المنزل:

البريد الإلكتروني:

جوال: + 972 5 98234883

المؤهلات العلمية

جامعة الفيوم: 2011 - 2013

دكتوراه الفلسفة في الخدمة الاجتماعية، تخصص مجالات الخدمة الاجتماعية، كلية الخدمة الاجتماعية.

جامعة الفيوم: 2010 - 2011

تمهيدى دكتوراه في الخدمة الاجتماعية، تخصص مجالات الخدمة الاجتماعية، كلية الخدمة الاجتماعية.

معهد البحث والدراسات العربية: 2006 - 2008

ماجستير في الدراسات الاجتماعية.

معهد البحث والدراسات العربية: 2005 - 2006

دبلوم عالي في الدراسات الاجتماعية.

جامعة القدس المفتوحة: 2000 - 2004

بكالوريوس في التنمية الاجتماعية والأسرية، تخصص خدمة اجتماعية.

مدرسة قدرى طوقان الثانوية: 1999 - 2000

شهادة الدراسة الثانوية العامة، الفرع العلمي.

الخبرات العملية

جامعة القدس: 2016/01 - إلى الان

أستاذ مساعد، دوام جزئي، برنامج ماجستير الخدمة الاجتماعية

جامعة الاستقلال: 2015/02 - إلى الان

أستاذ مساعد، دوام كامل، كلية العلوم الإنسانية والأمنية

جامعة القدس المفتوحة: 2009/02 - 2014/06

أستاذ مساعد، كلية التنمية الاجتماعية والأسرية

وزارة التربية والتعليم العالي الفلسطيني: 01 - 2010/11

مرشد تربوي، مديرية التربية والتعليم

وكالة الغوث الدولية: 2007/6 - 2009/6

أخصائي اجتماعي، قسم الإغاثة والخدمات الاجتماعية

الأبحاث العلمية المنشورة

- ابراهيم، قصي. (2010). "مشكلات المسنين في المجتمع الفلسطيني"، مجلة جامعة أم القرى للعلوم الاجتماعية، المجلد الثاني، العدد الأول، محرم 1431 هـ.

- ابراهيم، قصي. (2011). "تحديد مستوى جودة الأداء المهني للأخصائيين الاجتماعيين"، مجلة جامعة أم القرى للعلوم الاجتماعية، المجلد الثالث، العدد الأول، محرم 1432 هـ.

- ابراهيم، قصي. (2014). "تحوّل تصور لأدوار أخصائي الممارسة المهنية للخدمة الاجتماعية الدولية في مجال الرعاية الاجتماعية للاجئين الفلسطينيين"، مجلة جامعة القدس المفتوحة للأبحاث والدراسات، الجزء الأول، العدد الثاني والثلاثون.

- ابراهيم، قصي. حسان، مصطفى. على، بواب. (2014). "تقييم الممارسة المهنية للخدمة الاجتماعية الدولية في مواجهة المعوقات التي تحد من استقادة اللاجئين الفلسطينيين من خدمات الرعاية الاجتماعية"، مجلة جامعة النجاح للأبحاث (العلوم الإنسانية)، المجلد 28(3).

- ابراهيم، قصي. (2015). "المعوقات التي تواجه خدمات الرعاية الاجتماعية للاجئين الفلسطينيين وسبل معالجتها من منظور الخدمة الاجتماعية"، المجلة الأردنية للعلوم الاجتماعية، الجامعة الأردنية، المجلد 8 ، العدد 2.

- ابراهيم، قصي. (2016). "العلومة وتعليم الخدمة الاجتماعية الدولية: دراسة مقارنة في فلسطين، الأردن، السعودية، عمان، اليمن، مصر، ليبيا والمغرب"، تم الموافقة على نشره، مجلة الخدمة الاجتماعية الدولية، بريطانيا.

- ابراهيم، قصي. (2016). "تعليم الخدمة الاجتماعية في الجامعات العربية: تصورات المعلمين"، قيد النشر، مجلة تعليم الخدمة الاجتماعية، بريطانيا.

- ابراهيم، قصي. وآخرون. (2016). "موققات برامج تعليم الخدمة الاجتماعية عبر الحدود الوطنية في الجامعات العربية من وجهة نظر الطلبة: دراسة مقارنة في فلسطين، الأردن، العراق، الكويت، السعودية، سلطنة عمان، اليمن، مصر، ليبيا والمغرب"، بحث علمي مشترك (جماعي)، قيد الاعداد.

الكتب العلمية المنشورة

- ابراهيم، قصي. (2015). "العلومة والخدمة الاجتماعية الدولية: المفاهيم – المبادئ – التعليم – الممارسة"، دار الشروق للنشر والتوزيع، الأردن.
- ابراهيم، قصي. (2016). "الممارسة المهنية للخدمة الاجتماعية الدولية في مجال رعاية اللاجئين"، دار الشروق للنشر والتوزيع، الأردن.

الدورات التربوية

- (2010/2) دورة في الوقاية من المخدرات والتدخل الإرشادي في حالات التعاطي والإدمان، يواقع 21 ساعة تدريبية.
- (2009/6-2007/2) الحصول على دورات تدريبية في إطار الوظيفة (الاتصال والتواصل، كتابة التقارير المهنية، أخلاقيات مهنة الخدمة الاجتماعية، العمل ضمن فريق، قواعدزيارة المنزلي، النوع الاجتماعي) ي الواقع (88) ساعة تدريبية.
- (2008/3) دورة النماذج المعاصرة لممارسة الخدمة الاجتماعية مع المسنين- القاهرة.
- (2007/11-2007/10) دورة في الإرشاد العائلي - الأسري، ي الواقع (36) ساعة تدريبية.
- (2004/7-2004/4) دورة في مجال تعديل وتعزيز دور الشباب في عملية الإصلاح في المؤسسات الفلسطينية والمجتمع المدني ي الواقع (60) ساعة تدريبية.
- (2004/3-2004/1) دورة في مجال تأهيل ذوي الاحتياجات الخاصة CBR ي الواقع (90) ساعة تدريبية.
- (2003/10-2003/9) دورة في مجال التدخل النفسي والاجتماعي CBI ي الواقع (30) ساعة تدريبية.
- (2003/7) دورة في مجال الحاسوب ي الواقع (25) ساعة تدريبية.
- (2003/6-2003/4) دورة مهارات شخصية ي الواقع (25) ساعة تدريبية
- (2003/5) دورة إعداد مجموعات شبابية ي الواقع (30) ساعة تدريبية .
- (2002/12) دورة إسعافات أولية ي الواقع (30) ساعة تدريبية.
- (2002/11) دورة إدارة الأزمات والطواريء ي الواقع (36) ساعة تدريبية.

المؤتمرات والندوات العلمية

- (2009/12) مؤتمر بعنوان: الخدمة الاجتماعية في فلسطين: الواقع والمنشود، جامعة القدس المفتوحة.
- (2011/11) مؤتمر بعنوان: دور الخدمة الاجتماعية في المجتمع الفلسطيني، كلية الآداب، جامعة النجاح الوطنية.
- (2016/05) مؤتمر بعنوان: التعليم العالي في الوطن العربي: نحو التنافسية العالمية، كلية العلوم التربوية، الجامعة الأردنية.

المهارات والمؤهلات الشخصية

- القدرة على التعامل مع برامج الكمبيوتر مثل wind word , internet ,
- القدرة على إجراء أبحاث علمية
- حاصل على رخصة سواقة
- حاصل على TOEFL
- حاصل على ICDL

المعروفون

- أ.د/ زينب معرض الباهي: أستاذ مجالات الخدمة الاجتماعية - كلية الخدمة الاجتماعية - جامعة الفيوم - مصر، موبايل رقم: (002-01003889015).
- أ.د/ مصطفى احمد حسان: أستاذ مجالات الخدمة الاجتماعية - كلية الخدمة الاجتماعية - جامعة الفيوم - مصر، موبايل رقم: (002-01001483837).
- أ.د/ يوسف ذياب عواد: مدير جامعة القدس المفتوحة - فرع نابلس - فلسطين، موبايل رقم: (00972599671905).
- الأستاذ بلال سلامة: مدير مركز الخدمة المجتمعية - جامعة النجاح الوطنية، موبايل رقم: (00972599256716).